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 Plats Hantverkargatan 3, lokal Glasbruket 
   

 Justering 

 

 

 

Måndagen den 28 juni 2021 av §§ 1-19 

 

 

 

 Karin Ernlund                                                             Hassan Jama 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Karin Ernlund (C), ordförande 

Hassan Jama (V), vice ordförande 

           

Bo Sundin (M) (Skype) 

Mikael Sundin (M) (Skype) 

Daniele Fava (L) (Skype) 

Minna Thullberg (MP) (Skype) 

Destiny Zandi Näslund (KD) (Skype) 

Alexander Ojanne (S) (Skype) 

Ulla Sjöbergh (S) (Skype) 

Tobias Johansson (V) (Skype) 

 

Tjänstgörande ersättare 

Nahman Hanna (S) (Skype) för Suhur Salahyusuf (S) 

 

Ersättare: 

Billy Östh (M) (Skype) 

Camilla Hane (M) (Skype) 

Joel Forsberg (MP) (Skype) 

Hamid Ershad Sarabi (C) (Skype) 

Moissis Nikolaidis (S) (Skype) 

Lisa Söderblom Arce (V) (Skype) 

Lina Lindfors (V) (Skype) 

 

Karin Franck (M) (Skype) 

 

 

 

 
Tjänstemän: 

 

 

Förvaltningschef Marina Högland, enhetschef Peter Ahlström (Skype), IT-

administratör Omar Farjani, borgarrådssekreterare Alice Vestlin (C) 

(Skype), nämndsekreterare Marie Norrberg, ekonomichef Susanne 

Olsson (Skype), personalföreträdare Linda Runcrantz (Skype). 
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§ 1 
Val av justerare och tid för justering 
 
Beslut 
Idrottsnämnden utser vice ordföranden Hassan Jama (V) att tillsammans 
med ordföranden Karin Ernlund (C) justera dagens protokoll. 

 
Justering sker måndagen den 28 juni 2021. 

 
 
§ 2 
Anmälan av delegationsbeslut fattade inom idrottsförvaltningen 

A. Delegationsbeslut 210514  
B. Delegationsbeslut 210528  
C. Delegationsbeslut 210526 

 
Beslut  
Anmälningarna läggs till handlingarna. 

 
 
§ 3 
Anmälningsärenden 

A. Svar på medborgarförslag om fler tillfälliga 
parkeringsmöjligheter vid Hammarbybacken  

B. Svar på medborgarförslag om att utöka spolningen av isen vid 
Eriksdalshallen  

C. Svar på detaljplan avseende del av Sätra 2:1 intill kv. 
Konduktören  

D. Renovering av Spånga bad, slutrapport  
E. Gärdets sportfält - anläggning av två 11-spelsplaner med 

hybridgräs, lägesrapport 

  
Beslut  
Anmälningarna läggs till handlingarna. 
 
Särskilt uttalande 
Vice ordförande Hassan Jama m.fl. (V) och Alexander Ojanne m.fl. (S) 
lämnar särskilt uttalande på ärende 3D enligt följande: 
 
Att Spånga bad och idrottshall åter är tillgängliga för allmänheten är 
glädjande, vi tackar för slutrapporten och tyvärr är det som vanligt så 
att de slutgiltiga kostnaderna överstiger de planerade beloppen för 
renoveringen. Om vi i framtiden ska kunna undvika dyra renoveringar 
av idrottshallar och simhallar som är helt uttjänta så måste majoriteten i 
ett tidigare skede avsätta pengar till renovering och upprustning innan 
bärande konstruktioner är helt uttjänta.  
 
Majoritetens ovilja att sköta det löpande underhållet av stadens 
anläggningar är i slutändan kapitalförstörande och även något som 
stadens revisorer har anmärkt på, då kan man inte vänta tills sista 
stund innan man gör de insatser som är nödvändiga.   

 
 
§ 4  
Månadsrapport per maj 2021 
Dnr 1.2.2/2021/931 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 
Uppföljningen av ekonomi och verksamhet godkänns. 
 



Sida 3 av 17 

 

 
 

 

Idrottsförvaltningen 

Box 8313 

104 20 Stockholm 
www.stockholm.se/idrottsforvaltningen 

Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 16 juni 2021. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Hassan Jama m.fl. (V) och Alexander Ojanne m.fl. 
(S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Pandemins effekter har gett mycket stort genomslag för 
idrottsnämnden ekonomi föregående år och har fortsatt en stark 
negativ påverkan. Hur mycket nämndens intäkter kommer att påverkas 
framgent är avhängigt smittspridningen i samhället och när 
verksamheterna kan börja öppna upp igen. Att intäktsbortfallet fram till 
maj är över 92 mkr är oroande och förhoppningsvis kan nämndens 
verksamheter öppna upp i betydligt högre grad till hösten.  
 
Den ekonomiska prognosen för 2021 visar fortsatt på ett underskott om 
140,5 miljoner kronor. Samtidigt gör staden stora överskott och lägger 
pengarna på hög. Det är oerhört att viktigt att det prognosticerade 
underskottet inte används som en förevändning av den grönblå 
majoriteten för att göra besparingar och nedskärningar på 
idrottsområdet.  
 
Vidare är det också angeläget att förvaltningen vidhåller en så god 
kapacitet som möjligt för att säkerställa att man öppnar upp 
verksamheterna på ett tillfredställande sätt när smittspridningen väl 
tillåter. Att behålla personal trots en minskad efterfrågan till följd av 
begräsningar är viktigt för att behålla kvalitet och kontinuitet i 
verksamheterna.   
 
 
§ 5 
Yttrande över stadsrevisionens årsrapport 
Dnr 1.4/2021/1323 

 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 
Som yttrande över rapporten hänvisar idrottsnämnden till  
förvaltningens tjänsteutlåtande.   

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 juni 2021. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
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§ 6 
Föreningsstöd till Djurgårdens Skolidrottsförening 
Dnr 3.4/2021/521 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden godkänner ansökan avseende 2021 om stöd 
avseende Urban Sports enligt de förutsättningar som beskrivs i 
detta tjänsteutlåtande och beviljar ett stöd om 1,5 mnkr till 
Djurgårdens IF Skolidrottsförening. 

 
2. Idrottsnämnden godkänner att förvaltningen återkommer med 

förslag till beslut avseende ansökan om stöd för 2022 i ett 
senare läge och att inga garantier för stöd för 2022 ges. 

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 8 juni 2021. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Jäv  
Ledamot Daniele Fava (L) har på grund av jäv inte deltagit i eller varit 
närvarande vid handläggningen av detta ärende. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 

 
§ 7 
Extra hyresstöd 2021 till föreningar med egna lokaler 
Dnr 3.4/2021/1903 
 

Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Karin Ernlund 
(C), Bo Sundin m.fl. (M), Daniele Fava (L), Minna Thullberg (MP), 
Destiny Zandi Näslund (KD), vice ordföranden Hassan Jama m.fl. (V) 
och Alexander Ojanne m.fl. (S): 
 

1. Idrottsnämnden godkänner förvaltningens förslag i enlighet 
med tjänsteutlåtandet i detta ärende.  

 
2. Idrottsnämnden beslutar att uppdra till idrottsförvaltningen att 

administrera ytterligare ett extra lokalstöd om totalt 2 mnkr i 
enlighet med denna skrivelse. 

 
3. Idrottsnämnden delegerar till idrottsförvaltningen att utforma 

riktlinjer i detta förslags mening samt handlägga och besluta 
om ansökningar. 

 
4. Därutöver anföra följande: 

 
Vi har en ambition att möjliggöra för så många föreningar med barn- 
och ungdomsverksamhet som möjligt att få stöd för sina lokalkostnader 
under detta svåra pandemiår. Därför har vi beslutat om ett stöd som 
motsvarar föreningars bokningskostnader och uppdragit åt 
förvaltningen att ta fram ett förslag på hur motsvarande stöd kan ges till 
de föreningar som bedriver sin verksamhet i andra lokaler. Det 
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uppdraget redovisas i det tjänsteutlåtande förvaltningen presenterat för 
detta möte. 
 
Vi vill därutöver öppna en möjlighet genom att ytterligare 2 mnkr 
avsätts för de föreningar som uppfyller nämndens allmänna villkor för 
ekonomiskt stöd och bedriver barn- och ungdomsverksamhet i egna 
lokaler men som normalt inte söker idrottsnämndens föreningsstöd för 
sin verksamhet eller sin lokal att söka ett extra lokalstöd för sina fasta 
lokalkostnader. Detta innebär att ytterligare föreningar kan komma att 
beviljas stöd. 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 juni 2021. 
Förvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 
 

1. Idrottsnämnden godkänner att förvaltningen omdisponerar 
medel inom förvaltningens budget 2021 enligt vad som 
anges i detta ärende. 
 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att handlägga 
och betala ut stöd i enlighet med vad som beskrivs i detta 
tjänsteutlåtande. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förslag från ordföranden Karin Ernlund (C), Bo Sundin m.fl. (M), 
Daniele Fava (L), Minna Thullberg (MP), Destiny Zandi Näslund (KD), 
vice ordföranden Hassan Jama m.fl. (V) och Alexander Ojanne m.fl. 
(S): 
 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Hassan Jama m.fl. (V) och Alexander Ojanne m.fl. 
(S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 
Det är glädjande att majoriteten har tagit intryck av den skrivelse som vi 
lämnade in och att de föreningar som varit utan stöd nu får det.  
Stödet kommer ge förutsättningar för dessa föreningar att klara av 
pandemiåret och fortsätta sin verksamhet. Vi tackar förvaltningen för att 
ha kunnat få fram ärendet med så kort varsel. 
 
 
§ 8 
Ny modell för utbyggnad och effektivt nyttjande av idrottshallar 
Dnr 3.1/2021/1902 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden och utbildningsnämnden föreslår att 
kommunfullmäktige beslutar att idrottshallar upplåts via 
timbokning i enlighet med detta tjänsteutlåtande. Beslutet 
ersätter tidigare fattade beslut om blockförhyrningsavtal för 
Hjorthagshallen, Kämpetorpshallarna, Telefonplanshallen och 
Rödabergsskolans idrottshall.  
 

2. Idrottsnämnden föreslår kommunfullmäktige att fastställa 
skoltaxor att gälla från och med 1 juli 2022 enligt bilaga 2. 
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Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 juni 2021. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

 
 
§ 9 
Kristinebergs IP – upprustning av läktare samt nytt konstgräs, 
genomförandebeslut 
Dnr 8.3.1/2019/246 
 
Beslut 
Idrottsnämnden godkänner en tillkommande hyreskostnad, vilken 
redovisas i bilaga 1, som en följd av genomförande av projekt 
Upprustning av Kristineberg IP och föreslår att kommunstyrelsen 
godkänner den tillkommande hyreskostnaden 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningen och fastighetskontorets gemensamma 
tjänsteutlåtande från den 6 juni 2021. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 
Vice ordförande Hassan Jama m.fl. (V) och Alexander Ojanne m.fl. (S) 
lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Det är glädjande att det har gått att lösa sex stycken löparbanor istället 
för de föreslagna fyra vilket kommer göra mycket för löpningen på 
Kristineberg. Att förvaltningen tillsammans med friidrotten har lyckats 
hitta bättre placeringar för grenarna tycker vi är positivt och vi hoppas 
att det samarbetet kommer fortsätta vara fruktsamt. När det gäller 
kastgrenarna så är det inte möjligt att rymma dessa på Kristineberg 
men vi hoppas att idrottsförvaltningen framgent kan hitta en bra lösning 
även för dem. 

 
 
§ 10 
Avsiktsförklaring för idrottsändamål inom Herbariet 2 med Nystad 
Stockholm idrott & skolfastigheter AB 
Dnr 2.3.4/2021/1732 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Karin Ernlund 
(C), Bo Sundin m.fl. (M), Daniele Fava (L), Minna Thullberg (MP) och 
Destiny Zandi Näslund (KD): 
 

1. Att godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
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2. Att inför kommande avtalsförhandlingar arbeta utifrån att 

idrottsfastigheterna uppförs med minst miljöcertifieringen 
miljöbyggnad silver. 

 
3. Att därutöver anföra följande: 

 
Att fler vill vara med och investera i fler anläggningar för idrott i 
Stockholm är positivt och något som vi i den grönblå majoriteten 
välkomnar. När fler aktörer är med och bygger samhällsfastigheter i 
samarbete med staden är det viktigt att vi ställer krav på att 
fastigheterna byggs med kvalitet, tillgänglighet, kostnadseffektivitet, 
energieffektivisering och i enlighet med stadens höga miljökrav, som 
fastslås i budget och miljöprogram. Vidare är det viktigt att staden inför 
kommande avtals- och hyresförhandlingar verkar för långsiktigt 
hållbara hyror vid en framtida inhyrning. 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningen, fastighetskontoret, exploateringskontoret och 
SISAB:s gemensamma tjänsteutlåtande från den 28 maj 2021. 
Förvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 
 

1. Idrottsnämnden godkänner avsiktsförklaring, enligt bilaga 1, 
med Nystad Stockholm idrott & skolfastigheter AB. 

 
2. Idrottsnämnden beslutar uppdra till förvaltningen att 

fortsätta förhandlingarna enligt avsiktsförklaringen.  
 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Karin Ernlund (C), Bo Sundin m.fl. (M), Daniele 
Fava (L), Minna Thullberg (MP) och Destiny Zandi Näslund 
(KD) föreslår (se beslutet). 

 
2) Vice ordföranden Hassan Jama m.fl. (V) och Alexander Ojanne 

m.fl. (S) föreslår att nämnden beslutar enligt följande: 
 

1. Att avslå förslaget till avsiktsförklaring med privat 
fastighetsägare. 
 

2. Att inte fatta beslut om att hyra samhällsfastigheter från en 
privat aktör utan att först ha gjort ordentliga kalkyler som jämför 
den långsiktiga kostnaden med att hyra från en privat aktör 
jämfört med att staden själv äger. 

3. Att låta fastighetskontoret fullfölja sitt arbete med att bygga om 
och rusta upp Brännkyrkahallen. 
 

4. Att utifrån den presenterade behovsanalysen återkomma med 
förslag som inrymmer antingen idrottslokaler eller idrottslokaler 
kombinerat med bostäder på den obebyggda delen av 
fastigheten. 
 

5. Att därutöver anföra följande: 
 
I den grönblå budgeten kan vi läsa att staden ska se till att 
privata företag köper och investerar i så kallade 
samhällsfastigheter, alltså skolbyggnader, förskolebyggnader, 
idrottshallar, äldreboenden etc. Syftet med privatiseringen av 
samhällsfastigheter är, enligt den moderatledda majoriteten, att 
minska stadens låneskuld. 
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Tvärt emot vad den moderatledda majoriteten verkar tro så är 
det dock mycket billigare för kommunen att låna pengar för att 
själv bygga och äga, jämfört med att låta privata företag bygga 
och sedan hyra ut till kommunen. Kommuninvest har nyligen 
analyserat de ekonomiska konsekvenserna av detta i sin 
rapport Att äga eller hyra sina verksamhetslokaler – hur ser 
kalkylerna ut i kommunsektorn? (2021-04-14). Den centrala 
slutsatsen i rapporten är att det finns tydliga ekonomiska motiv 
för att välja äga-alternativet. Det är ekonomiskt mer fördelaktigt 
att äga fastigheten. Kommuninvest höjer också ett varningens 
finger till dem som överväger att hyra från privata aktörer 
eftersom dessa beslut får stora ekonomiska och 
verksamhetsmässiga konsekvenser över lång tid. De menar att 
inför sådana här beslut måste ordentliga kalkyler tas fram som 
analyserar och synliggör de långsiktiga ekonomiska 
konsekvenserna. 
 
I Osby kommun, som leds av Centerpartiet, Moderaterna, 
Kristdemokraterna och Liberalerna, har de gjort en noggrann 
analys av sitt fastighetsbestånd och kommande behov. 
Kalkylen visade tydligt: under 30 år blir det ungefär dubbelt så 
dyrt att hyra sina fastigheter jämfört med att äga dem själv. 
Niklas Larsson (C), kommunstyrelsens ordförande i Osby, 
säger till Dagens Nyheter att han avfärdar idén för en kommun 
att hyra äldreboenden, skollokaler och ishallar istället för att 
äga dem, ”det finns inga fördelar med att hyra, om det inte bara 
gäller en tillfällig lösning. Sunt bondförnuft är vad som gäller” 
(Vi i Osby har bestämt att äga våra fastigheter själva, 2021-05-
28).  
 
I detta ärende finns inga ordentliga kalkyler redovisade över de 
stora ekonomiska och verksamhetsmässiga konsekvenser som 
beslutet skulle få över lång tid. Varför vill inte den 
moderatledda majoriteten att ordentliga ekonomiska analyser 
görs? Slutsatsen kan inte bli annan än att detta är ideologiskt 
motiverat, Moderaterna prioriterar att privatisera före allt annat, 
även om det är dubbelt så dyrt och även om det är 
lärartätheten i skolan, föreningsstödet till idrotten och kvaliteten 
i äldreomsorgen som tvingas betala. 
 
Det är dock inte första gången ekonomiska analyser av 
privatiseringar döljs för allmänhet och beslutsfattare. Ett 
exempel är när styrelsen i stadens skolfastighetsbolag SISAB 
skulle fatta beslut om utförsäljning av flera skolor och förskolor 
i november 2019. I den första versionen av beslutsunderlaget 
framgick att flera av fastigheterna som skulle privatiseras hade 
positiva driftnetton vilket innebär att försäljningen skulle få en 
negativ effekt på bolagets ekonomi. Bolaget uppskattade att de 
skulle förlora cirka 8 miljoner kronor per år för bolagets löpande 
verksamhet i och med försäljningen. En förlust som behöver 
täckas genom att höja hyrorna för övriga förskolor och skolor, 
hyror som betalas med skolpeng och som istället hade kunnat 
gå till fler lärare. I den andra versionen av beslutsunderlaget 
saknades dock denna information och den grönblå majoriteten 
drev igenom utförsäljningen utan att redovisa korrekta 
beslutsunderlag. 
 
Detta ärende omfattar ett stopp för fastighetskontoret att 
fullfölja sitt arbete med att bygga om och rusta upp 
Brännkyrkahallen. Ett stopp för 375 bostäder som 
exploateringsnämnden tidigare markanvisat. Istället ska 
uppdrag ges till ett privat fastighetsbolag som ska bygga, äga 
och hyra ut lokaler till staden. Detta sker utan att staden 
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redovisar några ordentliga kalkyler över de stora ekonomiska 
och verksamhetsmässiga konsekvenser som beslutet kommer 
att få över lång tid. Det vi vet är att det kommer bli mycket 
dyrare för stockholmarna, frågan är hur mycket dyrare. 
 
Vidare är det förvånande att det inte finns någon 
konsekvensanalys av utförsäljningens effekter på 
idrottsförvaltningens verksamhet. Idag hyr idrottsförvaltningen 
hallen till självkostnadspris och effekten av en utförsäljning 
kommer att vara att idrottsnämndens kostnader kommer att 
öka över tid. I förlängningen kommer det att drabba alla barn 
och unga som nyttjar hallen och den mångfald av föreningar 
som hyr in sig där. Idrottsförvaltningens förutsättningar att 
förhandla fram ett längre avtal som är ekonomiskt hållbart 
påverkas också negativt av att hyresavtalet ska förhandlas 
fram efter det att nämnden redan fattar ett beslut om att sälja 
hallen.  
 
Vi kräver ett stopp för privatiseringen och utförsäljningen av 
Stockholm. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) ställer förslagen mot varandra och 
finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Karin 
Ernlund (C), Bo Sundin m.fl. (M), Daniele Fava (L), Minna Thullberg 
(MP) och Destiny Zandi Näslund (KD). 
 
Reservation 
Vice ordföranden Hassan Jama m.fl. (V) och Alexander Ojanne m.fl. 
(S) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
 
 
§ 11 
Samverkansavtal för idrotts- och skoländamål inom Sätra IP och 
Vårbergs IP med Hemsö Fastighets AB 
Dnr 2.3.4/2021/1733 

 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Karin Ernlund 
(C), Bo Sundin m.fl. (M), Daniele Fava (L), Minna Thullberg (MP) och 
Destiny Zandi Näslund (KD): 
 

1. Att godkänna förvaltningens förslag till beslut 
 

2. Att inför kommande avtalsförhandlingar arbeta utifrån att 
idrottsfastigheterna uppförs med minst miljöcertifieringen 
miljöbyggnad silver 

 
3. Att därutöver anföra följande: 

 
Att fler vill vara med och investera i fler anläggningar för idrott i 
Stockholm är positivt och något som vi i den grönblå 
majoriteten välkomnar. När fler aktörer är med och bygger 
samhällsfastigheter i samarbete med staden är det viktigt att vi 
ställer krav på att fastigheterna byggs med kvalitet, 
tillgänglighet, kostnadseffektivitet, energieffektivisering och i 
enlighet med stadens höga miljökrav, som fastslås i budget 
och miljöprogram. Vidare är det viktigt att staden inför 
kommande avtals- och hyresförhandlingar verkar för långsiktigt 
hållbara hyror vid en framtida inhyrning. 
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Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningen, fastighetskontoret, exploateringskontoret och 
Skärholmens stadsdelsförvaltnings gemensamma tjänsteutlåtande från 
den 27 maj 2021. Förvaltningens föreslår att idrottsnämnden beslutar: 
 

1. Idrottsnämnden godkänner samverkansavtalet med Hemsö 
Fastighets AB, enligt bilaga.  

 
2. Idrottsnämnden beslutar att uppdra till förvaltningen att 

fortsätta förhandlingarna enligt samverkansavtalet. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Karin Ernlund (C), Bo Sundin m.fl. (M), Daniele 
Fava (L), Minna Thullberg (MP) och Destiny Zandi Näslund 
(KD) föreslår (se beslutet). 

 
2) Vice ordföranden Hassan Jama m.fl. (V) och Alexander Ojanne 

m.fl. (S) föreslår att nämnden beslutar enligt följande: 
 
1. Att avslå förslaget till samverkansavtal med privat 

fastighetsägare. 
 

2. Att inte fatta beslut om att hyra samhällsfastigheter från en 
privat aktör utan att först ha gjort ordentliga kalkyler som 
jämför den långsiktiga kostnaden med att hyra från en 
privat aktör jämfört med att staden själv äger. 

 
3. Att fastighetskontoret på Vårbergs IP fullföljer sina planer 

att bygga ut idrottsplatsen, sina projekteringar för att bygga 
en ny multihall innehållande en fotbollshall, en idrottshall, 
servicefunktioner till uteidrottsytorna, boulebanor, en 
blackbox och lokal för fritidsändamål samt sina pågående 
projekt att anlägga konstgräsplaner. 
 

4. Att fastighetskontoret på Sätra IP får behålla sitt uppdrag 
att ersätta befintlig ishall med en eller flera nya ishallar. 

 
5. Att SISAB får behålla uppdraget att bygga en grundskola i 

närheten av Sätra IP. 
 

6. Att därutöver anföra följande: 
 
I den grönblå budgeten kan vi läsa att staden ska se till att 
privata företag köper och investerar i så kallade 
samhällsfastigheter, alltså skolbyggnader, 
förskolebyggnader, idrottshallar, äldreboenden etc. Syftet 
med privatiseringen av samhällsfastigheter är, enligt den 
moderatledda majoriteten, att minska stadens låneskuld. 
 
Tvärt emot vad den moderatledda majoriteten verkar tro så 
är det dock mycket billigare för kommunen att låna pengar 
för att själv bygga och äga, jämfört med att låta privata 
företag bygga och sedan hyra ut till kommunen. 
Kommuninvest har nyligen analyserat de ekonomiska 
konsekvenserna av detta i sin rapport Att äga eller hyra 
sina verksamhetslokaler – hur ser kalkylerna ut i 
kommunsektorn? (2021-04-14). Den centrala slutsatsen i 
rapporten är att det finns tydliga ekonomiska motiv för att 
välja äga-alternativet. Det är ekonomiskt mer fördelaktigt 
att äga fastigheten. Kommuninvest höjer också ett 
varningens finger till dem som överväger att hyra från 
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privata aktörer eftersom dessa beslut får stora ekonomiska 
och verksamhetsmässiga konsekvenser över lång tid. De 
menar att inför sådana här beslut måste ordentliga kalkyler 
tas fram som analyserar och synliggör de långsiktiga 
ekonomiska konsekvenserna. 
 
I Osby kommun, som leds av Centerpartiet, Moderaterna, 
Kristdemokraterna och Liberalerna, har de gjort en 
noggrann analys av sitt fastighetsbestånd och kommande 
behov. Kalkylen visade tydligt: under 30 år blir det ungefär 
dubbelt så dyrt att hyra sina fastigheter jämfört med att äga 
dem själv. Niklas Larsson (C), kommunstyrelsens 
ordförande i Osby, säger till Dagens Nyheter att han 
avfärdar idén för en kommun att hyra äldreboenden, 
skollokaler och ishallar istället för att äga dem, ”det finns 
inga fördelar med att hyra, om det inte bara gäller en 
tillfällig lösning. Sunt bondförnuft är vad som gäller” (Vi i 
Osby har bestämt att äga våra fastigheter själva, 2021-05-
28).  
 
I detta ärende finns inga ordentliga kalkyler redovisade 
över de stora ekonomiska och verksamhetsmässiga 
konsekvenser som beslutet skulle få över lång tid. Varför 
vill inte den moderatledda majoriteten att ordentliga 
ekonomiska analyser görs? Slutsatsen kan inte bli annan 
än att detta är ideologiskt motiverat, Moderaterna 
prioriterar att privatisera före allt annat, även om det är 
dubbelt så dyrt och även om det är lärartätheten i skolan, 
föreningsstödet till idrotten och kvaliteten i äldreomsorgen 
som tvingas betala. 
 
Det är dock inte första gången ekonomiska analyser av 
privatiseringar döljs för allmänhet och beslutsfattare. Ett 
exempel är när styrelsen i stadens skolfastighetsbolag 
SISAB skulle fatta beslut om utförsäljning av flera skolor 
och förskolor i november 2019. I den första versionen av 
beslutsunderlaget framgick att flera av fastigheterna som 
skulle privatiseras hade positiva driftnetton vilket innebär 
att försäljningen skulle få en negativ effekt på bolagets 
ekonomi. Bolaget uppskattade att de skulle förlora cirka 8 
miljoner kronor per år för bolagets löpande verksamhet i 
och med försäljningen. En förlust som behöver täckas 
genom att höja hyrorna för övriga förskolor och skolor, 
hyror som betalas med skolpeng och som istället hade 
kunnat gå till fler lärare. I den andra versionen av 
beslutsunderlaget saknades dock denna information och 
den grönblå majoriteten drev igenom utförsäljningen utan 
korrekta beslutsunderlag. 
 
Detta ärende omfattar ett stopp för fastighetskontoret att på 
Vårbergs IP bygga ut idrottsplatsen och bygga en ny 
multihall innehållande en fotbollshall, en idrottshall, 
servicefunktioner till uteidrottsytorna, boulebanor, en 
blackbox och lokal för fritidsändamål. Fastighetskontoret 
har också pågående projekt med att anlägga 
konstgräsplaner på idrottsplatsen. Ärendet omfattar också 
ett stopp för fastighetskontorets att på Sätra IP att ersätta 
befintlig ishall med en eller flera nya ishallar. Även stadens 
skolfastighetsbolag SISAB stoppas från att bygga en 
grundskola i närheten av Sätra IP. Istället ska dessa 
uppdrag ges till ett privat fastighetsbolag som ska bygga, 
äga och hyra ut till staden. Detta sker utan att staden 
redovisar några ordentliga kalkyler över de stora 
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ekonomiska och verksamhetsmässiga konsekvenser som 
beslutet kommer att få över lång tid. Det vi vet är att det 
kommer bli mycket dyrare för stockholmarna, frågan är hur 
mycket dyrare. 
 
Vi kräver ett stopp för privatiseringen och utförsäljningen 
av Stockholm. Korståget mot välfärden måste få ett slut. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) ställer förslagen mot varandra och 
finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Karin 
Ernlund (C), Bo Sundin m.fl. (M), Daniele Fava (L), Minna Thullberg 
(MP) och Destiny Zandi Näslund (KD). 
 
Reservation 
Vice ordföranden Hassan Jama m.fl. (V) och Alexander Ojanne m.fl. 
(S) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
 
 
§ 12 
Stockholms stads EU-policy – Revidering 2021 – svar på remiss 
från kommunstyrelsen 
Dnr 1.6/2021/1296 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 
Idrottsnämnden godkänner förvaltningens svar på remissen och 
överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 31 maj 2021. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
 
§ 13 
Lokalt åtgärdsprogram för Kyrksjön 
Dnr 1.6/2020/2652 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt gemensamt förslag i det gemensamma 
tjänsteutlåtandet: 
 

1. Lokalt åtgärdsprogram för Kyrksjön, Fakta och 
åtgärdsbehov (bilaga 1) och Lokalt åtgärdsprogram för 
Kyrksjön, Genomförandeplan (bilaga 2), antas. 

 
2. Utredning, uppföljning och utvärdering av Lokalt 

åtgärdsprogram för Kyrksjön ska ske i enlighet med 
vad som anges i detta tjänsteutlåtande. 

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningen, miljöförvaltningen, Stockholm Vatten och Avfall, 
exploateringskontoret, trafikkontoret, stadsbyggnadskontoret, 
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fastighetskontoret och Bromma stadsdelsförvaltnings gemensamma 
tjänsteutlåtande från den 24 maj 2021. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Hassan Jama m.fl. (V) och Alexander Ojanne m.fl. 
(S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Stockholms stad har ett viktigt ansvar för vattenkvaliteten på sjöarna, 
vattendragen och kustvattnet. Förra mandatperioden tog den 
rödgrönrosa majoriteten fram en handlingsplan för god vattenstatus. 
Enligt handlingsplanen ska lokala åtgärdsprogram tas fram för alla 
stadens vattenförekomster. Det gläder oss att de lokala 
åtgärdsprogrammen nu kommer upp för beslut.  
 
De lokala åtgärdsprogrammen är viktiga dokument som redovisar 
platsspecifika åtgärdsförslag för en specifik vattenförekomst. Syftet är 
att belysa aktuell status på vattnet, lokala påverkanskällor, vilket 
förbättringsbehov som finns samt vilka möjliga åtgärder som behöver 
genomföras om god status ska kunna nås. 
 
Vattenmyndigheten tar fram åtgärdsprogram med generella åtgärder 
inom ett vattendistrikt medan de lokala åtgärdsprogrammen förtydligar 
vad som behöver göras inom respektive avrinningsområde. De lokala 
åtgärdsprogrammen är inte rättsligt bindande, utan är tänkta att 
användas som ett stöd i kommunernas planering, för att visa vilken 
miljökvalitet som behöver uppnås och vilka åtgärder som krävs. 
 
Målet för stadens vattenarbete, enligt stadens handlingsplan, är att 
Stockholms sjöar, kustvatten och vattendrag ska uppnå 
miljökvalitetsnormerna för vatten, vilket i de flesta fall innebär god 
ekologisk och kemisk status till år 2021 eller senast till år 2027. För att 
nå detta mål måste många åtgärder göras och de måste vidtas 
skyndsamt. Även om de lokala åtgärdsprogrammen inte är rättsligt 
bindande så måste deras föreslagna åtgärder bli verklighet för att 
staden ska kunna nå sitt mål.  
 
När nämnden nu ska fatta beslut om lokalt åtgärdsprogram för Kyrksjön 
finns knappa uppgifter om kostnader för åtgärderna. Enligt ärendet är 
kostnaderna i för åtgärderna osäkra och kan redovisas först när 
detaljprojekteringarna har utförts. Utöver detta åtgärdsprogram 
tillkommer ytterligare 19 lokala åtgärdsprogram för stadens andra 
vattenförekomster och finansieringen för åtgärderna är ännu inte löst. 
Tillräckliga medel för både investeringar och drift behöver alltså 
avsättas för genomförande av nödvändiga åtgärder om stadens 
vattenområden ska klara miljökvalitetsnormerna för vatten. I 
tjänsteutlåtandet kan vi även läsa att ”erfarenheter från tidigare 
åtgärdsarbete för att förbättra vattenstatusen i stadens sjöar visar att 
det finns behov av en väsentligt utökad finansiering för att nå målet om 
en god vattenstatus.”. 
 
För att stadens totalt 20 lokala åtgärdsprogrammen ska bli mer än 
långa önskelistor behöver finansieringen lösas. Annars kommer inte 
stadens mål nås och vi kommer inte ha god status på våra vatten. 
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§ 14. 
Svar på medborgarförslag – Kamerainstallationer i idrottshallar 
Dnr 2.5/2021/1761 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 
Idrottsnämnden godkänner förvaltningens svar på  
medborgarförslaget och överlämnar det till frågeställaren och 
stadsdelsnämnden. 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 4 juni 2021. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
 
§ 15. 
Svar på skrivelse från S om att öppna upp för fler idrottshallar i 
Kristineberg 
Dnr 1.5.1/2021/1691 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 
Idrottsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
skrivelsen. 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 24 maj 2021. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Hassan Jama m.fl. (V) och Alexander Ojanne m.fl. 
(S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Vi välkomnar idrottsförvaltningens svar på vår skrivelse om att öppna 
upp för att bygga fler idrottshallar i Kristineberg. Hallbristen är som 
bekant stor i hela staden men som allra stört i innerstaden.  
 
En tredje hall skulle innebära en ökad nettokostnad för nämndens 
driftsbudget vidare skulle ytterligare kostnader tillkomma. En 
förutsättning för nämnden att fatta bästa möjliga beslut är att gediget 
underlag bereds och därför är det glädjande att förvaltningen nu 
föreslår att möjligheterna till en tredje hall och eventuella kostnader 
utreds. Vi ser fram emot att ta del av denna utredning vid ett framtida 
nämndsammanträde. 
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§ 16. 
Svar på skrivelse från V om hyresstöd till föreningar inhyrda hos 
privata hyresvärdar 
Dnr 3.4/2021/1941 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 
Idrottsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
skrivelsen. 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 8 juni 2021. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Hassan Jama m.fl. (V) och Alexander Ojanne m.fl. 
(S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Det är glädjande att majoriteten har tagit intryck av Vänsterpartiets 
skrivelse och att de föreningar som varit utan stöd nu får det. Stödet 
kommer ge förutsättningar för dessa föreningar att klara av 
pandemiåret och fortsätta sin verksamhet. Vi tackar förvaltningen för att 
ha kunnat få fram ärendet med så kort varsel. 
 
 
§ 17. 
Lokalt åtgärdsprogram för Mälaren-Ulvsundasjön 
Dnr 1.6/2020/1985 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt gemensamt förslag i det gemensamma 
tjänsteutlåtandet: 
 

1. Lokalt åtgärdsprogram för Mälaren-Ulvsundasjön, 
Fakta och åtgärdsbehov (bilaga 1) och Lokalt 
åtgärdsprogram för Mälaren-Ulvsundasjön, 
Genomförandeplan Stockholms stad (bilaga 2), antas. 

 
2. Utredning, uppföljning och utvärdering av Lokalt 

åtgärdsprogram för Mälaren-Ulvsundasjön ska ske i 
enlighet med vad som anges i detta tjänsteutlåtande. 

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningen, miljöförvaltningen, Stockholm Vatten och Avfall, 
exploateringskontoret, trafikkontoret, stadsbyggnadskontoret, 
fastighetskontoret, Bromma stadsdelsförvaltning, Kungsholmen 
stadsdelsförvaltning och Norrmalms stadsdelsförvaltnings 
gemensamma tjänsteutlåtande från den 24 maj 2021. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
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Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Hassan Jama m.fl. (V) och Alexander Ojanne m.fl. 
(S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Stockholms stad har ett viktigt ansvar för vattenkvaliteten på sjöarna, 
vattendragen och kustvattnet. Förra mandatperioden tog den 
rödgrönrosa majoriteten fram en handlingsplan för god vattenstatus. 
Enligt handlingsplanen ska lokala åtgärdsprogram tas fram för alla 
stadens vattenförekomster. Det gläder oss att de lokala 
åtgärdsprogrammen nu kommer upp för beslut.  
 
De lokala åtgärdsprogrammen är viktiga dokument som redovisar 
platsspecifika åtgärdsförslag för en specifik vattenförekomst. Syftet är 
att belysa aktuell status på vattnet, lokala påverkanskällor, vilket 
förbättringsbehov som finns samt vilka möjliga åtgärder som behöver 
genomföras om god status ska kunna nås. 
 
Vattenmyndigheten tar fram åtgärdsprogram med generella åtgärder 
inom ett vattendistrikt medan de lokala åtgärdsprogrammen förtydligar 
vad som behöver göras inom respektive avrinningsområde. De lokala 
åtgärdsprogrammen är inte rättsligt bindande, utan är tänkta att 
användas som ett stöd i kommunernas planering, för att visa vilken 
miljökvalitet som behöver uppnås och vilka åtgärder som krävs. 
 
Målet för stadens vattenarbete, enligt stadens handlingsplan, är att 
Stockholms sjöar, kustvatten och vattendrag ska uppnå 
miljökvalitetsnormerna för vatten, vilket i de flesta fall innebär god 
ekologisk och kemisk status till år 2021 eller senast till år 2027. För att 
nå detta mål måste många åtgärder göras och de måste vidtas 
skyndsamt. Även om de lokala åtgärdsprogrammen inte är rättsligt 
bindande så måste deras föreslagna åtgärder bli verklighet för att 
staden ska kunna nå sitt mål.  
 
När nämnden nu ska fatta beslut om lokalt åtgärdsprogram för 
Mälaren-Ulvsundasjön uppgår de föreslagna åtgärderna som är möjliga 
att kostnadsuppskatta till cirka 56-72 miljoner kronor för Stockholms 
stad. Utöver det blir den årliga driftkostnaden för de platsspecifika 
åtgärderna som är möjliga att kostnadsuppskatta ca 141 000 kr 
exklusive avgifter för tillkommande tillsyn. Samtidigt kan vi läsa att 
kostnadsuppskattningarna är osäkra och i flera fall kan totala kostnader 
redovisas först när detaljprojekteringarna har utförts. Utöver detta 
tillkommer ytterligare 19 lokala åtgärdsprogram för stadens andra 
vattenförekomster. Finansieringen för åtgärderna i programmen är 
ännu inte löst. Tillräckliga medel för både investeringar och drift 
behöver alltså avsättas för genomförande av nödvändiga åtgärder om 
stadens vattenområden ska klara miljökvalitetsnormerna för vatten. I 
tjänsteutlåtandet kan vi även läsa att ”erfarenheter från tidigare 
åtgärdsarbete för att förbättra vattenstatusen i stadens sjöar visar att 
det finns behov av en väsentligt utökad finansiering för att nå målet om 
en god vattenstatus”. 
 
För att stadens totalt 20 lokala åtgärdsprogrammen ska bli mer än 
långa önskelistor behöver finansieringen lösas. Annars kommer inte 
stadens mål nås och vi kommer inte ha god status på våra vatten. 
 
 
 
 
 



Sida 17 av 17 

 

 
 

 

Idrottsförvaltningen 

Box 8313 

104 20 Stockholm 
www.stockholm.se/idrottsforvaltningen 

§ 18.  
Förvaltningschefen informerar 
Förvaltningschefen Marina Högland informerar om det pågående 
arbetet med sommaraktiviteterna som både drivs i egen regi samt via 
olika föreningar. 
 
Arbete pågår med att skapa trygghet kring stadens betalfria 
utomhusbassänger i samband med den trängsel som kan uppstå. 
 
 
§ 19. 
Övrigt 
 
Skrivelse för beredning 
Alexander Ojanne m.fl. (S) lämnar följande skrivelse till idrottsnämnden 
- Prioritera simskolan i egen regi 
 
I den grönblå majoritetens budget för 2020 och 2021 finns ett uppdrag 
om att öka andelen av stadens simskoleundervisning som bedrivs av 
föreningslivet. Under höstterminen 2020 hade simskolan i kommunal 
regi ungefär 50 procent av simskoletiderna och föreningslivet ungefär 
44 procent.  
 
Det största problemet för simundervisningen i Stockholms stad är den 
stora bristen på simhallar. När den begränsande mängden med 
simtider fördelas om från simskolan i egen regi till föreningsdriven 
verksamhet riskerar det att få konsekvenser för stockholmarna och 
nämndens budget. Särskilt i den situation som vi befinner oss i nu där 
simkunnigheten hos barn och unga är sämre än på mycket länge på 
grund av pandemin då simskolan i egen regi har ett fokus på 
livräddning och simkunnighet från skillnad till föreningslivets 
idrottsorienterade verksamhet.  
 
Staden bör i detta läge prioritera simskolan i egen regi för att 
säkerställa att så många barn och unga lär sig att simma och på längre 
sikt måste ambitionsnivån för simskolan och utbyggnaden av simhallar 
öka så att simskolan och den föreningsdrivna simundervisningen ges 
bättre förutsättningar att bedriva sin verksamhet.  
 
Socialdemokraterna önskar därför: 
 

- Att idrottsförvaltningen informerar nämnden om hur 
fördelningen av tider för simskola ser ut inför hösten 2021. 

 
- Att idrottsförvaltningen redogör för eventuella ekonomiska 

konsekvenser som uppdraget inneburit för nämnden och vilka 
effekter det får för stockholmarna att minska simskolan i egen 
regi i förmån för den föreningsdrivna simundervisningen. 
 

Beslut 
Idrottsnämnden beslutar att överlämna skrivelsen till förvaltningen för 
beredning. 
 
 
 
 
 
 
Vid protokollet 
 
Marie Norrberg 
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